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ZÁPIS 

z 37. jednání REGIONÁLNÍ STÁLÉ KONFERENCE 

LIBERECKÉHO KRAJE 

27. března 2024 

KRAJSKÝ ÚŘAD LIBERECKÉHO KRAJE 

Čas zahájení jednání:  10:00 hodin 

Čas ukončení jednání:  13:10 hodin 

Přítomni:   dle prezenční listiny 

 

Jednání zahájil J. Ulvr, omluvil pana předsedu i místopředsedu z jednání, přivítal přítomné členy 
a konstatoval, že z celkového počtu 21 členů RSK LK je přítomno 13 hlasujících členů. RSK LK je 
usnášeníschopná. 

1. Schválení programu jednání RSK LK 

1. Schválení programu jednání 

2. Kontrola plnění úkolů z 36. jednání RSK LK 

3. Změny v nominacích 

4. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

 Mgr. Miroslav Daněk - Ministerstvo pro místní rozvoj ČR 

5. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec - Jablonec nad Nisou 

 Mgr. Barbara Steinzová - Statutární město Liberec 

6. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány rozvoje vzdělávání 

 PhDr. Jitka Doubnerová - MAS Frýdlantsko, z. s. 

7. Pozice Asociace krajů ČR pro vyjednávání podmínek v programovém období 2028+ 

 Mgr. Michael Otta – Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

8. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference Libereckého kraje 

 Ing. Petr Stibor, Ing. Karolína Vičanová, DiS., Ing. Jana Vlková - sekretariát RSK LK 
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9. Pracovní skupina Cestovní ruch 

 Ing. Lidie Vajnerová, MBA - zástupce Sdružení pro rozvoj cestovního ruchu v Libereckém kraji 

10. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 

 Ing. Vladimír Pachl - Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

11. MMR - odbor pro sociální začleňování   

 Bc. Pavel Pech - Agentura pro sociální začleňování 

12. Pracovní skupina Vzdělávání (KAP) 

 Ing. Petr Stibor – zástupce sekretariátu RSK LK 

13. Vyhodnocení IROP 2014 - 2020 

 Ing. Simona Malá – Centrum pro regionální rozvoj České republiky 

14. Chytřejší Liberecký kraj  

 Marek Pšenička - Agentura regionálního rozvoje, spol. s r.o. 

Různé 

Diskuse a závěr 

J. Ulvr vyzval členy k případnému doplnění programu před jeho schvalováním a upozornil, že 
vzhledem k nepřítomnosti pana Daňka, který se omluvil z důvodu dopravních komplikací, bude 
bod MMR ČR projednán až po jeho příjezdu. 

Usnesení č. 1/1/2024 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje program jednání. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

2. Kontrola plnění úkolů 

M. Otta dále shrnul plnění níže uvedených úkolů z 36. jednání RSK LK. 

10:05 příchod M. Šikola 

 Úkol Termín Pro Plnění 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis 
z jednání NSK. 

pravidelný 
úkol 

sekretariát 
RSK LK 

NSK proběhla dne  
20.10.2023, zápis zaslán 
29.11.2023. 
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2. 
Zapojit zástupce za sociální 
služby a školství do členské 
základny PS SZaZ. 

nestanoveno 
zástupce 
kraje 

Řešeno s p. Tulpou v rámci 
revize činností PS. 

3. 
Zaslat panu náměstkovi Tulpovi 
informaci o diskutovaném vydání 
pověření od kraje. 

do příštího 
jednání 

sekretariát 
RSK LK 

Pan náměstek byl 
informován na schůzce dne 
31.01.2024. 

Dále informoval o schůzce s panem náměstkem Tulpou, Liberecký kraj jedná v této věci s MMR 
ČR. Vítá snahu o zařazení mikroregionů mezi oprávněné žadatele. Vše se bude dále odvíjet dle 
výše finančních prostředků pro tuto oblast. 

3. Změny v nominacích 

P. Stibor informoval o změnách v rámci složení členů Regionální stálé konference Libereckého 
kraje viz níže. 

členská 
instituce 

původní člen nový člen 

člen funkce, instituce člen funkce, instituce 

stálý host - 
PS vzdělávání 

Bc. Monika 
Pittnerová 

Hlavní manažerka projektu 
KAP LK II 

Mgr. Dagmar 
Kasalová 

Vedoucí oddělení strategií, 
koncepcí a projektů; odbor 

školství, mládeže, 
tělovýchovy a sportu 

4. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec – Jablonec nad 
Nisou 

Mgr. Barbara Steinzová – Statutární město Liberec 

B. Steinzová prezentovala stav čerpání prostředků v rámci IPRÚ za předchozí období. Reálně by 
mělo být vyplaceno celkem 91 % alokace z IROPu. Zmínila problémový projekt terminálu 
v Jablonci nad Nisou, řeší ho policie. Došlo k úsporám, některé finance se budou vracet. V OP D 
se řeší majetkoprávní spory, moc se nedařilo čerpat z tohoto programu. U OP Z se dařilo čerpat 
na oblast vzdělávání. 

Komentovala také čerpání za období 2021–2027 v rámci ITI, prozatím bylo předloženo 12 
žádostí v objemu 265 mil. Kč. Apelovala na navýšení prostředků pro ITI. Informovala o veřejné 
podpoře ke strategickému projektu Mikroregionu Tanvaldsko – Dům sociálních služeb, jenž byl 
představen na minulém jednání. Poděkovala za získané pověření od kraje, aby mohl projekt 
pokračovat v realizaci. První milník čerpání ITI je 06/2025. 

10:15 příchod M. Daněk 
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M. Otta k projektu parkovacího domu uvedl, že stále nejsou všechny podmínky stanovené IROP 
ze strany města splněny. Termín je do konce dubna 2024. 

5. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány 
rozvoje vzdělávání 

PhDr. Jitka Doubnerová – MAS Frýdlantsko, z. s. 

J. Doubnerová seznámila členy s čerpáním prostředků v rámci realizace strategií CLLD za období 
2014–2020. Byly vyhlášeny poslední výzvy v PRV k přerozdělení zbývajících financí. Tvoří se 
metodika k ex-post evaluaci, která by měla proběhnout v příštím roce. 

Dále informovala o implementaci SCLLD v období 2021–2027. IROP je nejpokročilejší program, 
vyhlášena je řada výzev, MAS LK byly pochváleny, že jsou v čerpání nejaktivnější k 28. únoru 
2024. U Společné zemědělské politiky budou podporovány 4 oblasti, nejvíce financí půjde do 
Rozvoje obcí a Podnikání na venkově. OP TAK je zatím novinkou, kterou nevyužily všechny 
z místních skupin. Výše alokace není pro firmy moc zajímavá, projekty na „automatizaci a 
uplatňovaní elektronických digitálních řídících systémů u malých a středně velkých podniků“ ale 
evidují. Akční plán a projekt (na 3 roky) všechny MAS LK předložily a realizují v rámci OP Z+. 
Očekává se také evaluace, na kterou se připravují. MAS spolupracují s místními partnery 
v podpoře komunitní práce, práce s rodinami atd. OP ŽP prozatím nevyhlásilo výzvu, připraveny 
jsou 2 vybrané předschválené projekty („Přiďte pobejt“ a Frýdlantsko), krajská obálka pro 
projekty z Libereckého kraje je ve výši cca 13 mil. Kč. 

MAS ukončily MAP III v loňském roce, právní akt pro MAP IV mají pouze dvě MAS. Prozatím 
nemají zálohy na financování pro realizaci MAP IV, řeší se individuálně dle výše uspořených 
finančních prostředků každé MAS. 

Představila podporu rozvoje venkova ze strany MAS – poradenství v programu Nová zelená 
úsporám Light, poradenství v oblasti energetiky, projekty v sociální oblasti (např. Ukrajinci), 
koordinace regionálních značek a spolupráce s LK sobě, propagace akcí zemědělců, exkurze a 
spolupráce s odborem životního prostředí a zemědělství LK. Zmínila, že řada MAS k roku 2024 
působí v kraji už 20 let. Závěrem informovala o akci LEADERfest 2024, který se uskuteční 5. – 7. 
června 2024. Přihlášeno je nyní 330 účastníků z celé ČR. 

https://www.leaderfest.cz/
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6. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

Mgr. Miroslav Daněk – zástupce Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

M. Daněk informoval o přípravě na budoucnost kohezní politiky, představil jednotlivé kroky jak 
EU, tak národní úrovně, které vzešly z uplynulých jednání. V rámci EU je nutná racionalizace 
programů a zkvalitnění čerpání. V případě národní úrovně je snaha zachovat podporu pro 
všechny regiony, nevytvářet nové kategorie regionů a šířeji využívat finanční nástroje. 

Dále přešel k novinkám z politiky bydlení, došlo k legislativnímu ukotvení definice „Dostupného 
nájemního bydlení“. Zákon o podpoře bydlení bude předložen vládě do konce června 2024 (nyní 
se vypořádávají podněty). Informoval o nové výzvě IROP na sociální bydlení (101. a 102. výzva) 
s příjmem žádostí od 02/2024 do 02/2025. Další by měla být výzva z Programu SFPI na podporu 
dostupného bydlení (NPO komponenta 2.10), kterou je v plánu vypsat v 09/2024. 

10:37 odchod M. Šikola 

V rámci komponenty NPO 4.1.3 – Finanční podpora přípravy projektů souladných s cíli EU se 
počítá se zapojením RSK do výběru velkých projektů. Zaručenou podporu bude mít vždy pouze 1 
projekt na kraj. Příjem žádostí do výzvy končí k 31. 5. 2024, poté by mělo proběhnout hodnocení. 

M. Otta dodal, že způsob zapojení RSK do výběru nebyl předem s kraji komunikován. Žadatelé 
dodnes neznají kritéria pro hodnocení, a protože RSK může doporučit pouze jeden projekt, velká 
část alokace může být opět závislá pouze na čase podání. Upozornil, že Liberecký kraj poukázal 
na nevhodnost tohoto postupu již několikrát. RSK by měla kritéria vybírat ze sady, která bude 
shodná pro všechny kraje. Na červnovém jednání RSK LK počítáme s jejich schválením. 

O. Havlíček se dotázal na doporučení více projektů ze strany RSK. 

M. Otta reagoval, že se jedná o příklad mechanismu, kdy mělo probíhat souběžně hodnocení 
ministerstva a RSK. Platí však podmínka výběru jednoho projektu a zbylé budou soutěžní. 
Vyhlášení výzvy proběhlo dříve, než byla vydána metodika a sesbírány připomínky od krajů. 

M. Daněk dodal, že v následných výzvách se bude ministerstvo snažit o velikostní kritéria, nikoliv 
časová. 

M. Otta – kritéria se snažíme navrhnout tak, aby nebyla diskriminační a v tuto chvíli, kdy je výzva 
předčasně vyhlášena, jsme jejich výběrem dost limitováni. 

https://irop.gov.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/101vyzvairop
https://irop.gov.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/102vyzvairop
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M. Daněk dále sdělil, že u výzvy MMR k 5G sítím (komponenta NPO 1.4.1.6) zaznamenali velký 
zájem, a to celkem 77 projektů.  Požádal o distribuci informace k výzvě MPO – Demonstrativní 
projekty rozvoje aplikací pro průmyslové oblasti za použití sítí 5G, ve výzvě je k dispozici 360 mil. 
Kč, termín ukončení příjmu žádostí 30. 6. 2024.  Kč. Více informací na webu MPO. 
V komponentě 2.10 – Dostupné nájemní bydlení se počítá s bonifikací regionů HSOÚ, 
předpoklad jejího vyhlášení je září 2024. Na webu MMR je k dispozici také harmonogram výzev 
národních programů. Připomněl soutěž Vesnice roku, do 26. 4. 2024 probíhá příjem přihlášek. 
Soutěž má nové webové stránky, nový je např. také elektronický proces přihlášení a hodnocení 
nebo fialová stuha za inovativní řešení. 

J. Černý se dotázal na fialovou stuhu, zda bude vyhodnocována již v krajských kolech nebo až 
v republikových a jaká bude finanční odměna? 

M. Daněk přislíbil zaslání odpovědi přes sekretariát. 

Závěrem podal informace o výstupech z 1. jednání Výboru pro regionální politiku, primárně by 
měl výbor sloužit ke zvýšení pravomocí ministra v řešení otázek regionální politiky. Výbor posílí 
koordinaci mezi jednotlivými resorty, aby ve svých aktivitách více zohledňovaly dopady na 
regiony. 

7. Pozice Asociace krajů ČR pro vyjednávání podmínek  
v programovém období 2028+ 

Mgr. Michael Otta – Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

M. Otta prezentoval pozici Asociace krajů České republiky pro vyjednávání podmínek  
v Programovém období 2028+. V září 2023 Asociace krajů ustanovila tým a v prosinci byla pozice 
projednána hejtmany, hlavním koordinátorem je pan Zdeněk Semorád (Pardubický kraj). 

Představil budoucí směřování kohezní politiky, prozatím není vůbec jistá její pozice. Kraje 
podporují její pokračování a jsou připraveny zásadním způsobem přispět k její efektivní  
a účelné přípravě a následné implementaci. Nastínil mezinárodní a vnitrostátní úroveň této 
problematiky, kraje by měly hrát aktivnější roli jak při přípravě, tak při realizaci. Řeší se také 
možnost aktualizace zákona č. 248/2000 Sb. o podpoře regionálního rozvoje. 

Kraje nemají ambici v budoucím programovém období nahradit zavedené integrované nástroje 
na úrovni městských aglomerací a venkovských oblastí, zároveň ale chtějí pro tyto nástroje být 
partnerem a řešit vzájemné synergie a doplňkovost na platformě RSK, které mohou při přípravě 
a realizaci projektů mezi integrovanými nástroji na úrovni regionů, měst a venkova vznikat.  

https://www.mpo.cz/cz/podnikani/narodni-plan-obnovy/vyzvy/iii--vyzva-digitalni--ekonomika-a-spolecnost--inovativni-start-upy-a-nove-technologie---investice-c--6-demonstrativni-projekty-rozvoje-aplikaci--278861/
https://mmr.gov.cz/cs/narodni-dotace/informace-o-narodnich-dotacnich-programech-mmr
https://mmr.gov.cz/cs/narodni-dotace/informace-o-narodnich-dotacnich-programech-mmr
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Integrované (synergické) regionální strategie by mohly být nástrojem k využití pro koordinaci 
dalších evropských, národních a jiných finančních zdrojů, aby tím byly zvýšeny synergické efekty 
při koordinaci vícezdrojového řešení konkrétních problémů v území. Zároveň mohou být šancí 
prosadit investice, které nejsou v Bruselu „populární“ a zajistí tak komplexní přístup a potřebnou 
provázanost. 

8. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference 
Libereckého kraje 

Ing. Petr Stibor – sekretariát RSK LK 

P. Stibor informoval o schvalování třech dokumentů, kterými jsou – Výroční zpráva za rok 2023, 
Analýza využití fondů EU na území kraje a také Regionální akční plán Libereckého kraje  
v tématech Silnice II. třídy, Zdravotnická záchranná služba a Deinstitucionalizace sociálních 
služeb. Veškeré zmíněné dokumenty byly zaslány členům s předstihem s podklady k jednání. 
 
O. Havlíček poděkoval za zařazení přeshraničních programů do analýzy. 
 
P. Stibor představil dále obsah Výroční zprávy. Jako každoročně jsou zde veškeré aktivity 
Regionální stálé konference Libereckého kraje. Čerpáno bylo především ze zápisů z jednání 
Národní stálé konference, Regionální stálé konference LK, jejich pracovních skupin a osobních 
zkušeností pracovníků sekretariátu. A v neposlední řadě představil plánované aktivity na rok 
2024 a přešel k hlasování. 
 
Usnesení č. 2/1/2024 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje Výroční zprávu Regionální stálé 
konference Libereckého kraje za rok 2023. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

Dále představil zpracovanou Analýzu využití finančních prostředků z fondů EU v Libereckém kraji. 
Tato analýza si klade za cíl podat co nejúplnější a nejobjektivnější informaci o čerpání prostředků 
z fondů EU na území Libereckého kraje. Dokument analyzuje data za programové období 2014-
2020 pro r. 2023 a data za nové programové období 2021-2027 pro roky 2022 a 2023. Přešel 
k hlasování. 

Usnesení č. 3/1/2024 
Regionální stálá konference schvaluje Analýzu využití finančních prostředků z fondů EU v 
Libereckém kraji v roce 2023. 



 

8 
Projekt "Regionální stálá konference Libereckého kraje VI", reg. č. CZ.07.02.01/00/22_003/0000126 

je spolufinancován Evropskou unií prostřednictvím Operačního programu Technická pomoc 

Usnesení schváleno konsenzem. 

U RAP LK v tématu Silnice II. třídy došlo k aktualizaci projektových záměrů, změny se týkají 
především výše výdajů u projektů, stavu připravenosti a termínů realizace. Přešel k hlasování. 

M. Otta doplnil, že RAP LK reflektuje změny v rámci úspor finančních prostředků, a proto je 
nezbytná jeho aktualizace jako reakce na skutečně vysoutěžené částky. 

Usnesení č. 4/1/2024 
Regionální stálá konference schvaluje aktuální znění Regionálního akčního plánu Libereckého 
kraje v tématu Silnice II. třídy včetně jeho přílohy. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

U RAP LK v tématu Zdravotnická záchranná služba se změny týkají připravenosti druhého 
projektu. Byla také upravena textová část dokumentu. Přešel k hlasování. 

Usnesení č. 5/1/2024 
Regionální stálá konference schvaluje aktuální znění Regionálního akčního plánu Libereckého 
kraje v tématu Zdravotnická záchranná služba včetně jeho přílohy. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

U RAP LK v tématu Deinstitucionalizace sociálních služeb došlo k aktualizaci projektových 
záměrů, změny se týkají především výdajů u projektů, stavu připravenosti a termínů realizace. Z 
tohoto důvodu bylo nezbytné upravit také textovou část dokumentu. Přešel k hlasování. 

Usnesení č. 6/1/2024 
Regionální stálá konference schvaluje aktuální znění Regionálního akčního plánu Libereckého 
kraje v tématu Deinstitucionalizace sociálních služeb včetně jeho přílohy. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

Dále informoval o výzvě na podporu přípravy projektů z Národního plánu obnovy. V současné 
době se připravuje zapojení RSK do hodnocení výzvy NPO u komponenty 4.1.3. Výzva již byla 
vyhlášena, příjem žádostí je do 31. 5. 2024. Žádost musí splnit podmínky hodnocení formálních 
náležitostí a přijatelnosti. Poté budou žádosti zaslány příslušné RSK a na základě hodnotících 
kritérií budou vybraní členové/hodnotitelé hodnotit žádosti. RSK LK bude moci doporučit k 
podpoře více projektů, ale musí být prioritizovány. Ale garanci má pouze 1 projekt. S projekty na 
2. či dalším místě bude v případě získání podpory 1. projektu nakládáno jako s projekty bez 
doporučení RSK, tedy bude záležet na čase podání. Předpokladem je, že v červnu RSK schválí 

https://mmr.gov.cz/cs/evropska-unie/narodni-plan-obnovy/2-vyzva-financni-podpora-pripravy-projektu-souladn
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seznam hodnotitelů a v průběhu září a října by mělo dojít k prioritizaci a následnému schválení 
projektů na RSK. Usnesení o výběru bude posléze zasláno na MMR ČR. 

11:33 odchod J. Černý, J. Sviták a T. Levinský 

Dále informoval o hospodářsky a sociálně ohrožených území, kde se aktuálně dokončuje studie 
pro ORP Semily. Posléze bude zahájeno její připomínkování, počítáme se zasláním i členům RSK 
LK. Také započaly práce na poslední studii pro bývalý vojenský újezd Ralsko (spadají sem obce – 
Bezděz, Doksy, Hamr na Jezeře, Mimoň, Noviny pod Ralskem, Provodín, Ralsko, Stráž pod 
Ralskem, Zákupy, Osečná, Bělá pod Bezdězem a Mukařov). Došlo k navázání spolupráce se 
Středočeským krajem, jelikož bývalý vojenský prostor zasahuje do obcí Bělá pod Bezdězem a 
Mukařov, které už nejsou v LK. Finální verze již zpracovaných studií je dostupná  na našich 
stránkách v sekci HSOÚ. 

J. Doubnerová se dotázala na roli těchto studií u výzev? 

M. Daněk reagoval, že se zástupci krajů toto téma komunikují, nicméně ne všechny kraje mají 
studie hotové, tedy prozatím by to bylo nerovné kritérium. 

M. Otta doplnil, že téma HSOÚ je stále v diskusích a u nového národního programu na podporu 
HSOÚ se v tuto chvíli uvažuje o částce 2 mil. Kč pro každou vymezenou oblast na přípravu 
projektů. 

M. Daněk upřesnil ke studii, že důležitý je proces a zapojení zástupců z území. Prozatím je 
nezbytná identifikace problémů a dle výsledku plánovat následné kroky. 

P. Stibor připomněl rozcestník na našich webových stránkách s odkazy na harmonogramy výzev 
jednotlivých poskytovatelů dotací. Přešel ke grafu, který znázorňuje čerpání z fondů EU v krajích 
na jednoho obyvatele. Tento, i další ukazatele, naleznete v monitorigu čerpání, který je 
zveřejněn také na našich stránkách. 

M. Otta zmínil, že jako tradičně jsou výsledky Libereckého kraje v porovnání s ostatními kraji 
ovlivněny nízkým čerpáním v rámci Operačního programu Doprava. 

M. Daněk informoval, že data za celou ČR mají také zanesena v mapě. Na vnitrostátní úrovni 
dochází neustále k rozevírání nůžek mezi nejslabšími a nejsilnějšími regiony. Tento problém by 
měly řešit platformy, jako je Národní stálá konference, Regionální stálá konference a již zmíněný 
Výbor pro regionální politiku. Cílem je, aby finance šly do nejslabších regionů, a tím se rozdíly 
minimalizovaly.  

https://www.rsk-lk.cz/hsou
https://www.rsk-lk.cz/hsou
Připomínáme,%20že%20na%20našich%20webových%20stránkách%20naleznete%20rozcestník%20s%20odkazy%20na%20harmonogramy%20výzev%20jednotlivých%20poskytovatelů%20dotací
https://www.rsk-lk.cz/dotace/monitoring
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P. Stibor pokračoval, sekretariát pracuje na aktualizaci putovní výstavy, nově zde budou 
informace například i o ISPZ, HSOÚ, jednotlivé kroky k vyřízení dotace nebo informace k 
Datovému portálu LK. Zachována bude i prezentace úspěšně realizovaných projektů z kraje. 
Nabídl možnost prezentace vybraného projektu členům RSK LK, zaslání na e-mail rsk@kraj-lbc.cz 
je možné do konce dubna. 

Závěrem představil aktualizovanou mapu využívání Informačního systému projektových záměrů. 
Nově aktualizované projekty mají obce Koberovy a Kobyly. Apeloval na využívání systému a 
přenos informací do území. 

11:48 odchod B. Steinzová 

9. Pracovní skupina Cestovní ruch 

Ing. Lidie Vajnerová, MBA – zástupce Sdružení pro rozvoj cestovního ruchu v 
Libereckém kraji 

L. Vajnerová představila návštěvnost v kraji mezi roky 2019–2023, která se postupně navyšuje. 
Dále informovala o krajských dotacích pro rok 2024. Bude vyhlášeno druhé kolo na 7.10 
Doprovodná cykloinfrastruktura 2024, a to dne 2. 4. 2024. Dne 29. 2. 2024 byla uzavřena výzva 
Rozvoj řemeslné a zážitkové turistiky (příjem 33 žádostí). K roku 2025 oddělení cestovního ruchu 
zvažuje nový dotační (investiční titul) – pořízení infrastruktury pro turisty (např. sociální zařízení) 
k turistickým cílům. V souvislosti s tím informovala o problematickém parkování turistických 
autobusů. 

1. 4. 2024 bude spuštěna kampaň pro ELPASS – společná vstupenka do kulturních příspěvkových 
organizací a ZOO a Botanické zahrady. K dispozici budou 2 varianty: GRANDE za 330 Kč (společná 
vstupenka) a MINI pro děti za 220 Kč (společná vstupenka). Cílem akce je zvýšit povědomí o 
organizacích a zvýšení návštěvnosti. Apelovala na opravu ZOO, aby se stala vizitkou kraje. 

Dále uvedla projekty, které byly podány do Národního plánu obnovy. Liberecký kraj nebyl v této 
výzvě oprávněným příjemcem (nemá krajskou destinační společnost cestovního ruchu), na 
úrovni infrastrukturních projektů byly podány 3 projekty z obcí Libereckého kraje, na úrovni 
marketingových projektů nebyl podán ani jeden projekt. Liberecký kraj se zapojil jako partner s 
finančním plněním do dvou nadregionálních projektů, a to Skalní města – společný projekt 
Libereckého, Královéhradeckého a Ústeckého kraje na podporu fenoménu pískovcových 
skalních měst (marketingové aktivity) a Po stopách Valdštejnů – nový produkt společný pro 
Liberecký, Královéhradecký a Středočeský kraj na podporu významného rodu (marketingové 
aktivity). 

Závěrem pozvala do IQ Landia na 10. výročí jejího vzniku a 20. výročí vzniku IQ parku. Upozornila 
na edukační omalovánky a pexeso, které vznikají v rámci podpory jizerskohorských bučin. 

mailto:rsk@kraj-lbc.cz
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J. Ulvr doplnil informace k ZOO z návštěvy radních v minulém týdnu. Souhlasil s potřebou 
navýšení podpory pro zahradu, paní radní K. Vinklátová již v tomto podniká určité kroky. 

J. Doubnerová dodala k bučinám, že se schází platforma, ve které samozřejmě nemají všichni 
členové stejné zájmy (rozvoj vs zachování atd.). Tato setkávání označila za cenná a vyvážená, 
neboť je třeba nejen prezentovat toto místo, ale také ho chránit. 

10. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 

Ing. Vladimír Pachl – Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

V. Pachl prezentoval výstupy pracovní skupiny Inovace. Krátce informoval o schvalovacím 
procesu RIS3 strategie Libereckého kraje. Nyní je dokument schválen jak Radou, tak i 
Zastupitelstvem Libereckého kraje a je uveřejněn na webu Národní RIS3 strategie a na 
www.1012plus.cz.  

Dne 6. března proběhlo 25. jednání pracovní skupiny, kde se projednával a schvaloval Akční plán 
RIS3 strategie a vyhodnocení jednotlivých indikátorů. Dále byl projednán nový program 
Asistenčních voucherů, který bude vyhlášen pravděpodobně během léta 2024. Na jednání byly 
prezentovány také aktivity podnikatelského inkubátoru Lipo.ink a projektu Evropského 
inovačního digitálního hubu (EDIH).  

Informoval o akcích – PechaKuchaNight s tématem Homo Technologicus, která se konala  
12. března, a o exkurzi studentů SŠ na Technické univerzitě v Liberci za účelem inspirovat je ke 
studiu technických věd. Na tuto aktivitu navazuje spolupráce technických škol a podniků, kde je 
cílem inspirovat studenty a zapojit je do řešení reálných problémů v reálných podnicích. Mezi 
zapojené podniky patří ZF Jablonec nad Nisou, ONTEX, Solar Monitor, SigmaPlast. Nejčastější 
témata, která studenti řeší, jsou logistika výroby, logistika skladového hospodářství a 
monitorování zmetkovosti. 

Nakonec seznámil přítomné s plánovanou akcí pro středoškolské a vysokoškolské studenty 
Libereckého kraje s názvem Ideathon Liberec 2024, který se bude konat 18. - 19. dubna 2024 v 
Kulturním centru Vratislavice. O tuto soutěž je velký zájem (přihlášeno je téměř 60 studentů). 
Hlavními partnery jsou Liberecký kraj, Technická univerzita v Liberci, Statutární město Liberec, a 
IQLANDIA. Soutěžící si mohou vybrat ze 4 témat – Rozvoj kompetencí v oblasti duševního zdraví, 
Využití plochy plánované FVE elektrárny a její energie, Marketingový plán pro nové cílové 
skupiny science centra IQLANDIA a hra pro návštěvníky Crystal Valley. Mezi vítězné týmy bude 
rozdělena finanční odměna 120 000 Kč. 

 

http://www.1012plus.cz/
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11. MMR – odbor pro sociální začleňování   

Bc. Pavel Pech – Agentura pro sociální začleňování 

P. Pech informoval o plnění úkolu „Zapojení zástupce za sociální služby a školství do členské 
základny Pracovní skupiny Sociální začleňování a zaměstnanost.“ Zmínil fakt, že se účastnil 
jednání pracovní skupiny zatím poprvé. Prezentoval aktéry skupiny (sdružení Romodrom, Most 
k naději, Tulipan), kteří se jednání aktivně účastní a přislíbil monitorování této situace a 
seznámení s aktuálním stavem přítomné, případně oslovení i dalších možných aktérů, kteří by se 
měli zapojit. 

Na posledním jednání pracovní skupiny byl přijat krajský dokument, který je plánem pro řešení 
mimořádných situací (např. potenciální konflikty mezi romskou a ukrajinskou komunitou). Dále 
byl projednán Monitoring Strategie sociálního začleňování LK 2021+ za období 2022–2023, který 
byl následně předložen Zastupitelstvu LK. Vzniká interní koordinační skupina v rámci krajského 
úřadu, kterou svolává p. Strouhal. Poprvé se sešla 26. března 2024 a měla by v rámci 
tematických oblastí sledovat plnění opatření a přinášet aktuální problémy a informace z území. 
Momentálně se také řeší mezi Libereckým krajem, Agenturou regionálního rozvoje a Agenturou 
pro sociální začleňování příprava projektu, který by měl implementační strukturu zajistit 
projektově, tzn. podpořit novou síť kapacit k řešení tematických oblastí. Zatím komunikace 
probíhá na politické úrovni, více informací sdělí na příštím jednání RSK LK.  

Co se týká činnosti Agentury sociálního začleňování v Libereckém kraji – sleduje nový index 
sociálního vyloučení, kde je řada kritérii od míry nezaměstnanosti, přes objem dávek sociální 
státní podpory. Mezi místa s největším sociálním vyloučením v rámci ČR patří Nové město pod 
Smrkem. Agentura se snaží s lokalitami navazovat spolupráci, kde ještě nespolupracují. Dalším 
projektem Agentury je Rozvoj systému pro sociální začleňování jako další podpůrný nástroj 
činnosti. Jedná se o realizaci poradenských programů nad rámec běžných plánů, tzn. že se více 
cílí v tematických oblastech a vzniká tak strategie nad rámce běžných plánů. Lokality, kde působí 
jsou Liberec, Jablonec nad Nisou, Česká Lípa, Nový Bor, Ralsko, Velké Hamry, Frýdlant/ 
Frýdlantsko a Nové Město pod Smrkem. Mezi nové lokality patří Jablonec nad Nisou, Česká Lípa 
a částečně Nové město pod Smrkem, kde vznikají nové plány sociálního začleňovaní pro novou 
Výzvu č. 065 z OPZ+. Dále standardně probíhá podpora obcí při čerpání investičních dotací 
z IROP a NPO (infrastruktura sl. soc. prevence, bydlení, demolice, výkupy, rekonstrukce, 
výstavba bytového fondu). 

V rámci spolupráce s kraji má Agentura nové memorandum s Libereckým krajem, kde je 
definováno partnerství a vzájemná účast na platformách. Jedním z výstupů této spolupráce je 
připravovaná konference pod záštitou pana hejtmana, která se bude konat na Krajském úřadu 
LK 6. června 2024 a jejím tématem bude zaměstnanost a dluhová problematika.  
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Na závěr představil projekt Centrum podpory a rozvoje aktivit směřujících k desegregaci v území, 
jehož cílem je vytipování konkrétních 2 lokalit především v LK, kde bude sestaven a následně 
implementován desegregační plán, který povede k odstranění problémů v rámci sociálně 
vyloučené lokality (např. rozvoj bytové infrastruktury, posílení dopravní infastruktury, občanská 
vybavenost a další). Koordinátorem pro tento tým je p. Pech pro Liberecký kraj. Přestavil 
strukturu týmu a harmonogram spolupráce pro tento projekt. 

12:37 odchod J. Doubnerová 

12. Pracovní skupina Vzdělávání 

Ing. Petr Stibor – sekretariát RSK LK 

P. Stibor informoval přítomné o pracovní skupině, která tento rok organizačně spadá pod 
sekretariát RSK LK. Doposud se pracovní skupina v roce 2024 nesešla, pouze v únoru 2024 
proběhlo hlasování per rollam k odsouhlasení zásobníku projektů RAP LK pro téma poradny a 
speciální školy. Jelikož nedošlo ve změně pořadí projektů, nebylo nutné přeschvalovat na RSK LK. 
Přítomní neměli žádné dotazy, a tak se plynule přešlo k dalšímu bodu v programu. 

12:40 příchod M. Pšenička 

13. Vyhodnocení IROP 2014–2020 

 Ing. Simona Malá – Centrum pro regionální rozvoj České republiky 

S. Malá si připravila na program jednání vyhodnocení IROPu 2014–2020, momentálně dokončují 
poslední žádosti o platbu v rámci programu. Krátce představila historii programu, finální alokaci, 
která činila 163 mld. Kč, jednotlivé prioritní osy a cíle podpory. Liberecký kraj se nachází pod 
průměrem s objemem finančních prostředků 7,2 mld. Kč. Co se týká podpory na 1 obyvatele je 
LK lehce nad průměrem s částkou 16 116 Kč, celkově skončil šestý v pořadí v rámci celé ČR.  

Dále informovala o počtu zrealizovaných projektů v rámci jednotlivých specifických cílů. Celkově 
bylo realizováno 12 646 projektů, z toho v Libereckém kraji bylo zrealizováno 543. Mezi největší 
příjemce jsou obce, následují společenství vlastníků jednotek a bytová družstva a třetím 
příjemcem je kraj. Kraj patřil k příjemci s nejvyšším objemem EFRR s 3,5 mld. Kč a následně obce 
s objemem 2,6 mld. Kč. Nevětší podpora směřovala do silnic, vzdělávání a s ohledem na 
pandemii COVID 19 pak následuje oblast REACT-EU. 

12:48 odchod D. Kasalová a P. Pech 
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Zmínila k jednotlivým specifickým cílům u prioritních os statistické údaje a příklady úspěšně 
realizovaných projektů na území kraje. Největším projektem byla silnice Benešov u Semil 
s celkovými způsobilými výdaji 262 mil. Kč. Mezi největší projekty komunitních center patří 
Liebiegův palác, který získal i ocenění Stavba roku LK za rok 2023 a IGI Vratislavice nad Nisou, 
které také získalo ocenění Stavba roku LK za rok 2022. 

12:55 odchod A. Janoušková 

Největší počet projektů byl ve specifickém cíli 2.4 „Vzdělávání“, kde bylo podpořeno 74 projektů 
s celkovou dotací 1 499 mil. Kč, podpořeno bylo 127 vzdělávacích zařízení od dětských skupin 
přes mateřské školy, střední školy až po centra odborného vzdělávání. Architektonicky úspěšnou 
školkou se stala Mateřská škola Nová Ruda. 

13:00 odchod J. Ulvr a M. Daněk 

14. Chytřejší Liberecký kraj  

 Marek Pšenička – Agentura regionálního rozvoje spol. s r.o. 

M. Pšenička představil koncepci Chytřejší kraj pro Liberecký kraj, konkrétně Akční plán a jeho 
pilotní projekty, zhodnotil naplňování plánovaných aktivit.  

Projekt Sběr dopravních dat – dosud nebylo rozhodnuto o zpracování studie proveditelnosti k 
projektu „Mobilita jako služba“, přesto některé aktivity probíhají v rámci činnosti odborů 
krajského úřadu nebo v rámci činnosti společnosti KORID. 

Projekt Podpora chytrých podnikatelských řešení - zapojení studentů středních a vysokých škol 
do řešení zelené problematiky kraje v rámci soutěže Liberec Ideathon 2023. Pro tři týmy, které 
se věnovaly oblasti programování (návrhu aplikací) byla zajištěna účast v národním kole 
Hackathonu, které proběhlo v lednu 2024 pod záštitou Nejvyššího kontrolního úřadu ČR. Uvedl 
další ročník Ideathonu, který proběhne v termínu 18. – 19. dubna 2024. 

Projekt Evidenční systém sbírkových předmětů - V rámci projektu „Záchrana pokladů z 
depozitářů Severočeského muzea v Liberci“ byla zrealizována dodávka vybavení pro uložení 
sbírkových předmětů pro Severočeské muzeum v Liberci a dodání technického vybavení 
skenovacího pracoviště pro digitalizaci původních záznamových médií hudebních automatofonů. 

Projekt Energetický management - dokončeno zpracování statických posudků střech u 
vybraných objektů kraje s ohledem na umístění FVE. Probíhají postupné práce, které ve výsledku 
řeší energeticky úsporná opatření pro Areál Léčebny respiračních onemocnění ve Cvikově. Dále 
proběhla instalace chytrých čidel včetně nastavení centrální regulace otopného systému na 
Gymnáziu Dr. A. Randy Jablonec nad Nisou (Jablotron / Wavin – Sentio)  

https://1012plus.cz/cs/projekt/liberec-ideathon-2024
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Projekt Hospodaření s vodou - byla ukončena realizace projektu „Parkovací dům, lávka a 
kultivace okolí sídla Libereckého kraje“ – ETAPA I. V rámci tohoto projektu je řešeno i nakládání 
s dešťovou vodou pro další využití. V plánu je dokončení realizace zelené střechy na objektech: 
Centrum odborného vzdělávání LK zdravotnicko-sociální SZŠ Turnov a Centrum odborného 
vzdělávání LK strojírenství a robotiky – SPŠT Jablonec nad Nisou. 

Projekt Adaptace na trh práce v digitální ekonomice - probíhá zpracování projektové 
dokumentace včetně položkového rozpočtu na Juniorní centrum pro kybernetickou bezpečnost 
v České Lípě. Předpokládaný termín dokončení: květen 2024, poté bude zahájeno výběrového 
řízení na realizátora projektu. Byla zpracována nová žádost o dotaci do Národního plánu obnovy, 
výzva č. 40 – Kybernetická bezpečnost.  

Mezi další projekty patří Elektronická komunikace a kyberbezpečnost - byla dokončena instalace 
služby Service desk na krajském úřadě (služba pro správu incidentů/poruch, atd.). V rámci služby 
Service desk již spuštěn rezervační systém zasedacích sálů krajského úřadu, připraven je ke 
spuštění systém rezervací a sdílení služebních vozů. Postupně probíhá příprava na napojování 
dalších provozních požadavků, příprava na elektronizaci smluv, docházkového systému atd. 

Zmínil Datový portál Libereckého kraje, který sdružuje veřejně dostupná data o kraji ve formě 
infografik, statistických a mapových výstupů nebo datových karet. Informační a datový portál LK 
přihlášen do soutěže „Chytrá města“, kterou pořádá nevládní nezisková organizace Smart City 
Innovations Institut, kde získal ocenění v kategorii „Projekt pro regiony“. V tomto tématu se 
plánují krajská setkání na téma – Krajské informační a datové portály. Probíhá také spolupráce 
se školami z území, kde je představeno využití portálu.  

Závěrem seznámil s novým Akčním plánem. 

Různé  

M. Otta oznámil termín následujícího setkání RSK LK dne 19. června 2024 a ve 13:10 jednání 
ukončil. 

 

 Úkol Termín Pro 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis z jednání NSK. pravidelný úkol 
sekretariát RSK 
LK 

2. Zapojit zástupce za sociální služby a školství do 
členské základny PS SZaZ. 

nestanoveno zástupce PS SZaZ 

3. 

Zaslat informace o fialové stuze (soutěž 
Vesnice roku), zda bude vyhodnocována již v 
krajských kolech nebo až v republikových a 
jaká bude finanční odměna. 

se zápisem k 
připomínkám 

zástupce MMR 
ČR + sekretariát 
RSK LK 

 

https://www.datalk.cz/
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Příloha: Prezenční listina 
Zapsala: Ing. Karolína Vičanová, DiS. 
Zápis schválil: Mgr. Jiří Ulvr 
 
 
V Liberci dne: 27.03.2024 
            
 
 
 

Mgr. Jiří Ulvr 
      člen pověřený předsedou RSK LK vedením zasedání 
 
 
Veškeré podklady z jednání jsou zveřejněny na internetových stránkách RSK LK pod odkazem: 
https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2024 . 

https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2024

